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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 29.05.2024, în ședința ordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, convocată prin 

Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 133 din 23.05.2024 

 

 

Doamna Doina Federovici: 

Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri județeni! 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat 

al României şi Imnul Uniunii Europene. 

Se intonează cele două imnuri. 

 

Din cei 32 de membri ai Consiliului județean sunt prezenţi 30. Lipsesc 2 consilieri județeni. 

(Motivat: dl Corneliu-Bogdan Dăscălescu; Nemotivat: dl Cristian Andrici) 

Participă la şedinţa noastră de astăzi domnul secretar general al județului, doamnele și domnii 

directori din aparatul de specialitate și de la instituțiile subordonate Consiliului Judeţean.  

 

Înainte de a intra pe ordinea de zi, vă aduc la cunoștință faptul că Tribunalul Botoșani a validat 

mandatul de consilier județean al doamnei Viciriuc Liliana - Mariana, prin Încheierea din data de 

30.04.2024, pronunțată în dosarul nr. 786/40/2024, rămasă definitivă la data de 20.05.2024.  

 

Prin urmare, o invit pe doamna Viciriuc Liliana - Mariana să depună jurământul. Doamna 

Viciriuc, vă rog! 

 

Viciriuc Liliana-Mariana: 

Subsemnata, Viciriuc Liliana – Mariana, consilier județean al Consiliului Județean Botoșani, 

în conformitate cu prevederile art. 117 din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57 din 2019 privind 

aprobarea Codului administrativ cu modificările și completările ulterioare, depun următorul jurământ: 

Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună credință tot ceea ce stă în puterile și 

priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Botoșani! Așa să-mi ajute Dumnezeu! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Din acest moment, componența Consiliului Județean Botoșani este completă, respectiv 33 de 

membri.  

 

31 de consilieri județeni prezenți. 

 

Doamnelor și domnilor, ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde un număr de 17 de 

puncte, din care 14 sunt proiecte de hotărâri. 

Propun suplimentarea ordinii de zi cu patru proiecte, respectiv: 

- Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice, a indicatorilor 

tehnico-economici și a devizului general aferent Proiectului Tehnic pentru obiectivul de investiţii 

,,Modernizarea infrastructurii rutiere de drum județean DJ 282 dintre localitățile: Hănești, Vlăsinești, 

Săveni, Drăgușeni, Coțușca, Rădăuți Prut cu conectivitate directă la Vama transnațională Rădăuți-

Prut cu Republica Moldova” Tronson I, II, III (Proiect nr. 101 din 27.05.2024); 

- Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Modernizarea infrastructurii rutiere de 

drum județean DJ 282 dintre localitățile: Hănești, Vlăsinești, Săveni, Drăgușeni, Coțușca, Rădăuți 

Prut cu conectivitate directă la Vama transnațională Rădăuți-Prut cu Republica Moldova”, a 

cheltuielilor legate de proiect și a Acordului de parteneriat (Proiect nr. 102 din 28.05.2024); 
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- Proiect de hotărâre privind aprobarea  proiectului  Reabilitare Muzeul Memorial ,,George 

Enescu” și Anexă, precum și a cheltuielilor legate de proiect (Proiect nr. 103 din 28.05.2024); 

- Proiect de hotărâre pentru modificarea art. 4 al Hotărârii Consiliului Județean Botoșani nr. 

158 din 31.10.2019 privind aprobarea Proiectului „Dezvoltarea serviciilor sociale furnizate de 

Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani” şi a contribuţiei financiare a 

Consiliului Judeţean Botoşani necesară implementării acestui proiect, cu modificările ulterioare 

(Proiect nr. 104 din 28.05.2024). 

Pentru toate proiectele de hotărâre înscrise pe ordinea de zi sunt avize favorabile de la 

comisiile de specialitate. 

Dacă sunt discuții cu privire la ordinea de zi? Nu avem 

Supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor locale 

datorate de persoane fizice şi juridice bugetului propriu județean, începând cu anul 2025. (Proiect nr. 

67 din 27.03.2024) 

Propunerile de stabilire a taxelor locale pentru anul 2025 s-au efectuat cu respectarea 

prevederilor art. 491 alin.1) și 2) din Legea nr. 227/08.09.2015 privind Codul fiscal, cu modificările și 

completările ulterioare, prin care s-a reglementat indexarea impozitelor și taxelor locale, după cum 

urmează: (1) „În cazul oricărui impozit sau oricărei taxe locale, care constă într-o anumită sumă în 

lei sau care este stabilită pe baza unei sume în lei, sumele respective se indexează anual, de către 

consiliile locale, ținând cont de rata inflației pentru anul fiscal anterior, comunicată pe site-urile 

oficiale ale Ministerului Finanțelor Publice și Ministerului Dezvoltării Regionale și Administrației 

Publice”. (2) „ Sumele indexate conform alin.(1) se aprobă prin hotărâre a consiliului local și se aplică 

în anul fiscal următor”.  

Prin urmare, Ministerul Finanțelor a comunicat pe site-ul oficial faptul că „Rata inflației 

aferentă anului 2023 în procent este 10,4%”. 

Direcția Arhitect Șef din cadrul Consiliului Județean Botoșani, Memorialul Ipotești- Centrul 

Național de Studii „Mihai Eminescu” și Muzeul Județean Botoșani au înaintat propunerile privind 

taxele locale aferente anului 2025, indexate cu rata inflației conform legislației în vigoare, comunicată 

pe site-ul celor două instituții.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (22 voturi „pentru” și 9 „abțineri”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre  privind modificarea componenței Comisiei 

pentru Protecția Copilului Botoșani.  (Proiect nr. 88 din 14.05.2024) 

Componența Comisiei a fost stabilită prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr.  174 

din 26.08.2022.  

Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani a adus la cunoștință 

faptul că, potrivit adresei transmisă de Agenția Județeană pentru Plăți și Inspecție Socială Botoșani, 

doamna Diana Geanina Pelinescu, director executiv al Agenției Județene pentru Plăți și Inspecție 

Socială Botoșani, a fost desemnată pentru a face parte ca membru titular din această comisie. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 
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Punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului 

Judeţean Botoşani nr. 129 din 04.11.2020 privind organizarea comisiilor de specialitate în principalele 

domenii de activitate, precum şi repartizarea consilierilor în comisiile de specialitate  (Proiect nr. 89 

din 14.05.2024) 

În urma validării și depunerii jurământului de către doamna consilier județean Viciriuc Liliana 

- Mraiana este necesară completarea componenței Comisiei pentru activități economice, buget, finanțe, 

administrarea domeniului public și privat al județului, servicii publice și agricultură și a Comisiei pentru 

administrație publică locală, juridică, disciplină, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor și 

libertăților cetățenești, cooperare, parteneriate și fonduri europene. În acest sens a fost întocmit 

prezentul proiect de hotărâre. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind solicitarea de trecere a unui bun 

care aparține domeniului public al Orașului Săveni, județul Botoșani în domeniul public al Județului 

Botoșani. (Proiect nr. 90 din 14.05.2024) 

Pentru înscrierea în cartea funciară a clădirii Muzeului de Arheologie Săveni, Județul 

Botoșani, în calitate de proprietar al acesteia, solicită transferul din domeniul public al Orașului Săveni 

în domeniul public al Județului Botoșani a suprafeței de 739 mp aferentă construcției anterior 

menționate, teren aflat în domeniul public al Orașului Săveni. 

Ulterior adoptării acestei hotărâri se vor realiza documentațiile tehnico-economice pentru 

următoarele investiții. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind acordul, în calitate proprietar direct 

învecinat, pentru obținerea autorizației în vederea proiectării și execuției lucrărilor de demolare a 

corpului C2, situat în B-dul Mihai Eminescu, nr. 34B, înscris în Cartea Funciară nr. 62971 Botoșani 

(Proiect nr. 91 din 16.05.2024) 

Prin urmare, Primăria Municipiului Botoșani, în calitate de proprietar al imobilului teren și 

construcție înscris în cartea funciară menționată anterior, a solicitat Județului Botoșani ca, în calitate 

de vecin direct, să-și dea acordul pentru obținerea autorizației în vederea proiectării și execuției 

lucrărilor de demolare a corpului C2 înscris în Cartea Funciară menționată. Conform Codului Civil, noi 

avem această atribuție. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind revocarea dreptului de folosință 

gratuită a Sindicatului Județean al Pensionarilor Botoșani asupra unui bun imobil aflat în domeniul 

public al Județului Botoșani. (Proiect nr. 94 din 22.03.2024) 

Prin adresa nr. 9119/20.05.2024 a Direcției Dezvoltare și Promovare, se comunică faptul că 

UAT Județul Botosani va realiza obiectivul de investiții „Casele Goilav”- reabilitare, restaurare și 

valorificare durabilă în vederea transformării în „Centrul Multifuncțional pentru Cultură și Artă 
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Tradițională Botoșani", prin depunerea spre finanțare în cadrul Programului Regional NORD-EST 

2021-2027”. De asemenea,  solicită revocarea dreptului de folosință gratuită al Sindicatului Județean 

al Pensionarilor Botoșani, deoarece conform ghidului solicitantului, clădirea care face obiectul 

investiției nu trebuie să aibă spații sau unități de clădire închiriate, date în folosință gratuită sau 

concesionate altor persoane juridice decât solicitantul care să depășească 10% din suprafața totală utilă 

a clădirii.  

Criteriile de eligibilitate impuse de ghid prevăd că nu sunt finanțate proiectele care vizează 

investiții în Centre rezidențiale de îngrijire, ori menținerea dării în folosință cu titlu gratuit a Casei 

Goilav către acest sindicat. Acest lucru ar face ca  lucrările să nu fie eligibile pe Programul Regional. 

Terenul și clădirea Casei Goilav sunt proprietatea județului Botoșani. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind revocarea dreptului de administrare 

al Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani asupra unor bunuri imobile 

aflate în domeniului public al Județului Botoșani.(Proiect nr. 95 din 22.05.2024) 

Tot în scopul realizării investiției menționate în proiectul de hotărâre anterior, Direcția 

Dezvoltare și Promovare solicită, pe aceleași considerente, revocarea dreptului de administrare al 

Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani pentru Casa Goilav.  

Predarea – primirea imobilului se va face pe bază de protocol încheiat între comisiile care vor 

fi desemnate de conducătorii celor două instituții, în termen de 30 zile de la data intrării în vigoare a 

prezentei hotărâri. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea transmiterii unor spații 

care aparțin domeniului public al Județului Botoșani, din administrarea Direcției Generale de Asistență 

Socială și Protecția Copilului Botoșani în administrarea Serviciului Public Comunitar de Evidență a 

Persoanelor al Județului Botoșani. (Proiect nr. 97 din 23.05.2024) 

Serviciul Public Comunitar de Evidență a Persoanelor al Județului Botoșani a solicitat punerea 

la dispoziție a unor spații, pentru o perioadă de un an, în vederea desfășurării unor activități specifice 

instituției, de implementare a Sistemului Informatic Integrat pentru Emiterea Actelor de Stare Civilă. 

Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani a comunicat punerea la 

dispoziție a două spații, situate în incinta complexului „Prietenia”, din str. Nicolae Iorga, pentru a fi 

date din administrarea proprie în administrarea Serviciului Public Comunitar de Evidență a Persoanelor 

al Județului Botoșani. 

În aceste condiții, propun trecerea spațiilor identificate, conform Anexei la proiectul de 

hotărâre, din administrarea Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani în 

administrarea Serviciului Public Comunitar de Evidență a Persoanelor al Județului Botoșani.   

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 
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Punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 

reprezentantului Județului Botoșani în Adunarea Generală a Acționarilor Societății NOVA APASERV 

S.A. Botoșani pentru aprobarea situațiilor financiare pentru anul 2023. (Proiect nr. 92 din 22.05.2024) 

Prin urmare, societatea propune spre aprobare, repartizarea sumei de 220.627 lei, reprezentând 

profitul net după deducerea rezervelor legale de 5%, respectiv suma de 115.638 lei, rezerve constituite 

din profitul contabil, respectiv suma 105.034 lei, pentru acoperirea parțială a pierderilor din anii 

precedenți.  

În vederea asigurării funcționalității Societății NOVA APASERV S.A. Botoșani, în calitatea 

sa de Operator Regional și a continuității în condiții optime a serviciului de alimentare cu apă și de 

canalizare la nivelul Județului Botoșani, pentru realizarea investițiilor planificate, respectând cerințele 

din legislația specifică, se impune acordarea unui mandat special reprezentantului Județului Botoșani, 

pentru aprobarea situațiilor financiare în Adunarea Generală Ordinară a Acționarilor, pentru exercițiul 

financiar încheiat la 31.12.2023.  

Dacă sunt dezbateri? Nu sunt. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (21 voturi „pentru”; 8 „împotrivă”; 2 neparticipări – 

dl. Gabriel Cîrlan și dl. Dan Deleanu) 

 

Punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 

reprezentantului Județului Botoșani în Adunarea Generală a Acționarilor Societății NOVA APASERV 

S.A. Botoșani pentru aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli pentru anul 2024. (Proiect nr. 93 din 

22.05.2024) 

NOVA APASERV SA Botoșani a solicitat acordarea unui mandat special în vederea aprobării 

bugetului de venituri și cheltuieli al societății pentru 2024. Bugetul de venituri și cheltuieli pentru 2024 

cu proiecția pe anii 2025-2026 este prezentat detaliat în Anexele la proiectul de buget și este avizat de 

Consiliul de Administrație al Societății.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (20 voturi „pentru”; 9 „împotrivă”; 2 neparticipări – 

dl. Gabriel Cîrlan și dl. Dan Deleanu) 

 

Punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea 

anexelor nr. 2 și nr. 3 la Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr.170/26.08.2022 pentru aprobarea 

normativelor valorice de cheltuieli aferente drepturilor la îmbrăcăminte, încălțăminte, materiale 

igienico-sanitare, rechizite/manuale, jucării, transport, materiale social culturale și a necesarului de 

îmbrăcăminte, încălțăminte și  materiale igienico-sanitare, acordate copiilor și tinerilor pentru care s-a 

instituit o măsură de protecție specială, precum și a mamelor  protejate în centre maternale. (Proiect nr. 

96 din 22.05.2024) 

Proiectul a fost inițiat la solicitarea Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția 

Copilului Botoșani, ca urmare a recomandării făcută de compartimentul de audit intern. Modificările 

vizează specificarea pentru fiecare produs a unității de măsură, a cantității per produs și includerea 

tuturor materialelor igienico-sanitare distribuite copiilor și tinerilor. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 
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Punctul 12 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind efectuarea de modificări în 

Programul obiectivelor de investiții, aprobat pe anul 2024. (Proiect nr. 98 din 23.05.2024) 

Prin urmare, Spitalul Județean de Urgență „Mavromati„ Botoșani a solicitat solicită aprobarea 

utilizării economiilor rezultate în urma derulării procedurilor de achiziții, de la unele poziții cuprinse 

în Programul obiectivelor de investiții aprobat pe anul 2024 la alte poziții pentru care sumele estimate 

inițial au fost insuficiente. 

De asemenea, Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani solicită 

efectuarea de modificări în Programul obiectivelor de investiții aprobat pentru anul 2024 motivat de 

cheltuielile intervenite pentru asigurarea utilităților necesare la cele două locuințe protejate și centru de 

zi pentru persoane adulte cu dizabilități, precum și de achiziționarea a două centrale termice murale 

pentru două apartamente din cadrul Complexului de apartamente Casa Mea Dorohoi. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 13 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind angajarea sumei de 333.522,00 

lei din fondul de rezervă bugetară constituit la nivelul bugetului propriu judeţean pe anul 2024 şi 

alocarea acesteia comunei Văculești, județul Botoșani. (Proiect nr. 99 din 23.05.2024) 

Primarul comunei Văculești solicită acordarea unei sume din fondul de rezervă bugetară aflat 

la dispoziția Consiliului Județean Botoșani, întrucât conform comunicării primite de la Serviciul 

Trezorerie și Contabilitate Publică Dorohoi, asupra conturilor Primăriei comunei Văculești a fost 

depusă adresă de înființare a popririi, în dosarul de executare nr.1642/2023 în sumă de 333.522,00 lei.  

Având în vedere această solicitare, precum și prevederile legale menționate în proiectul de 

hotărâre, propun angajarea acestei sume din fondul de rezervă bugetară aflat la dispoziția Consiliului 

Județean Botoșani pe anul 2024 și alocarea acesteia comunei Văculești. 

Dacă sunt dezbateri? Vă rog. 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Dacă ne puteți da mai multe detalii legate de acest dosar, să înțelegem și noi pentru ce dăm 

banii.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Toate detaliile le-ați avut în mapa de ședință, inclusiv în referatele de specialitate. Toată mapa 

de ședință o aveți comunicată conform prevederilor legale. Noi am mai acordat un astfel de sprijin și 

altor primării. Consiliul Județean, în acest mandat, a acordat din fondul de rezervă tuturor primăriilor 

care au avut conturile blocate prin astfel de decizii ale instanțelor de judecată sau ale executorilor 

judecătorești. Este o chestiune similară. Proiectul de hotărâre a fost comunicat cu anexe, cu toate 

detaliile. Dacă sunt alte intervenții? 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Doamna președinte, stați puțin! Dumneavoastră ne luați pe repede înainte. La mapă, la 

proiectul de hotărâre trimis pe mail, avem bugetul modificat și avem un dosar de executare nr. 1642. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Rog secretariatul ședinței să pună la dispoziție domnului consilier județean celelalte anexe, 

dacă domnia sa nu a intrat în posesia lor.  

Dacă sunt alte dezbateri? Nu avem. 

În consecință, supun la vot proiectul de hotărâre.  
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Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (23 voturi „pentru”; 8 „abțineri”) 

 

Acest proiect a fost dezbătut în comisia de buget a Consiliului Județean Botoșani. 

 

Punctul 14 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind achitarea cotizației anuale a 

Judeţului Botoşani la Asociaţia pentru Dezvoltare Intercomunitară – Dezvoltare Sustenabilă și Integrată 

în Țara de Sus în sumă de 1.000 de lei, din bugetul propriu judeţean, pentru anul 2024. (Proiect nr. 100 

din 23.05.2024) 

Asociaţia pentru Dezvoltare Intercomunitară – Dezvoltare Sustenabilă și Integrată în Țara de 

Sus a fost înființată în anul 2020, prin aprobarea de către membrii fondatori din județele Botoșani, 

Suceava și Iași, în scopul implementării mecanismului Investiții Teritoriale Integrate (ITI) pe raza de 

competență a unităților administrativ-teritoriale asociate. 

Județul Botoșani, membru fondator al Asociaţiei contribuie, ca toți ceilalți asociați, la 

finanțarea activității acesteia.  

Prin Hotărârea nr. 12 din 29.10.2021 a Adunării Generale a Asociaților din Asociația pentru 

Dezvoltare Intercomunitară – Dezvoltare Sustenabilă și Integrată în Țara de Sus a fost aprobat 

cuantumul cotizației anuale în valoare de 1.000 de lei, cuantum care se menține și pentru anul 2024. 

Dacă sunt intervenții? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 15 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre privind aprobarea 

documentației tehnico-economice, a indicatorilor tehnico-economici și a devizului general aferent 

Proiectului Tehnic pentru obiectivul de investiţii ,,Modernizarea infrastructurii rutiere de drum județean 

DJ 282 dintre localitățile: Hănești, Vlăsinești, Săveni, Drăgușeni, Coțușca, Rădăuți Prut cu 

conectivitate directă la Vama transnațională Rădăuți-Prut cu Republica Moldova” Tronson I, II, III. 

(Proiect nr. 101 din 27.05.2024) 

Obiectivul general al proiectului îl reprezintă modernizarea infrastructurii strategice pe axa 

Nord-Sud a județului Botoșani și conectarea cu rețeaua TEN-T, respectiv conectarea Drumului 

Strategic cu Drumul Vămii. Traseul propus al Drumului Vămii este cea mai economică legătură a 

comunităților aflate pe traseul respectiv cu coridorul TEN-T, acest lucru fiind prevăzut în Planul de 

Dezvoltare Regională Nord-Est 2021-2027.  

Prin proiect se realizează reabilitarea și modernizarea a 48,799 km de drum județean, care 

vizează 6 UAT-uri, respectiv Hănești, Vlăsinești, orașul Săveni, Drăgușeni, Coțușca, Rădăuți Prut. 

Realizăm astfel, cu adevărat, o axă strategică Nord-Sud care să asigure conectivitatea vămii Rădăuți-

Prut cu sudul județului, respectiv cu județul Iași.  

Finanțarea externă pe care o atragem este în măsură să asigure execuția unor lucrări de 

reabilitare și modernizare a drumului județean vizat în condiții superioare de calitate.  

ADR Nord-Est, în calitate de Autoritate de Management, a publicat în data de 24 aprilie 2024, 

Ghidul solicitantului de finanțare. Având în vedere oportunitatea de finanțare prin acest Program 

Regional Nord-Est 2021-2027, Consiliul Județean Botoșani, în calitate de beneficiar, va înainta o 

Cerere de Finanțare pentru obiectivul de investiții ,,Modernizarea infrastructurii rutiere de drum 

județean DJ 282 dintre localitățile menționate anterior. 

Pornind de la valoarea totală a investiției de 346.867.329 lei, inclusiv TVA, aprobată la faza 

Documentație de avizare a lucrărilor de intervenții, după elaborarea Proiectului tehnic a rezultat o 

valoare totală de 339.731.687,66 lei cu TVA. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 
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Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 16 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre privind aprobarea 

proiectului „Modernizarea infrastructurii rutiere de drum județean DJ 282 dintre localitățile: Hănești, 

Vlăsinești, Săveni, Drăgușeni, Coțușca, Rădăuți Prut cu conectivitate directă la Vama transnațională 

Rădăuți-Prut cu Republica Moldova”, a cheltuielilor legate de proiect și a Acordului de parteneriat 

(Proiect nr. 102 din 28.05.2024) 

Proiectul a fost prezentat deja la punctul precedent. Fac precizare că, potrivit Ghidului 

Solicitantului de Finanțare publicat în data de 24.04.2024, valoarea maximă a finanțării nerambursabile 

în cadrul acestui apel este de 59.400.000 Euro, respectiv 295.229.880 lei.  

Astfel, contribuția financiară la acest proiect pe care Județul Botoșani trebuie să și-o asume 

este în sumă de 42.895.589,60 lei, din care: 

- suma de 6.025.099,66 lei reprezintă cofinanțarea de 2% din valoarea eligibilă a proiectului 

- suma de 36.870.489,94 lei reprezintă cheltuielile neeligibile necesare implementării 

proiectului. 

Menționez faptul că, din totalul cheltuielilor neeligibile, suma de 35.297.225,19 lei reprezintă 

cheltuieli pentru constituirea rezervei de implementare, sume care vor fi accesate doar dacă va fi 

necesar pe parcursul implementării proiectului. 

De asemenea, Ghidul Solicitantului prevede faptul că, în cazul în care traseul drumului 

județean supus modernizării parcurge un U.A.T. care are în administrare o porțiune din respectivul 

drum județean, se va încheia un Acord de parteneriat cu respectivul U.A.T, în cazul de față fiind vorba 

despre U.A.T. Oraș Săveni. Astfel este necesară și aprobarea Acordului de parteneriat între Județul 

Botoșani și Orașul Săveni. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 17 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre privind aprobarea 

proiectului Reabilitare Muzeul Memorial ,,George Enescu” și Anexă, precum și a cheltuielilor legate 

de proiect (Proiect nr. 103 din 28.05.2024); 

Muzeul Județean Botoșani, în calitate de beneficiar, intenționează depunerea proiectului 

,,Reabilitare Muzeul Memorial ,,George Enescu” și Anexă”, din Dorohoi, în cadrul Institutului 

Național al Patrimoniului (INP), finanțat prin Timbrul Monumentelor Istorice (sesiunea II/2024) - 

Acțiunea tematică „Case memoriale”, subprogramul: elaborare a documentațiilor tehnico-economice 

pentru intervenții asupra caselor memoriale.  

Finanțarea se acordă pentru proiecte care au ca scop protejarea și promovarea monumentelor 

istorice, cu derulare în perioada cuprinsă între data semnării contractului de finanțare și 30 noiembrie 

2025. 

Prin proiect se vor realiza și actualiza documentațiile tehnico-economice (studii de teren, 

proiect de arhitectură, proiect expozițional, Proiect Tehnic și Detalii de Execuție, etc.) pentru intervenții 

asupra clădirii Muzeu ,,George Enescu” monument istoric, înregistrată în lista monumentelor istorice 

din anul 2015,  fosta ,,Casa Costache Enescu”, datată de la sfârșitul sec. XIX și este o imagine 

emblematică pentru municipiul Dorohoi. 

Imobilul cu denumirea Muzeul Memorial ,,George Enescu” este în proprietatea județului 

Botoșani și în administrarea Muzeului Județean Botoșani. Imobilul este compus din cinci clădiri cu 

suprafața construită de 448 mp și teren aferent în suprafața de 5.784 mp.  
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Prin Ghidului solicitantului, trebuie aprobată hotărârea Consiliului Județean prin care se 

asigură fondurile necesare contribuției de minim 10% din valoarea proiectului.  

Astfel, valoarea totală estimată pentru întocmirea documentațiilor tehnico- economice este de 

249.000 lei (inclusiv TVA), iar cofinanțarea din bugetul propriu al Județului Botoșani a cheltuielilor 

aferente elaborării documentațiilor tehnico- economice pentru acest obiectiv de investiții este de 24.900 

lei (inclusiv TVA).  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 18 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre pentru 

modificarea art. 4 al Hotărârii Consiliului Județean Botoșani nr. 158 din 31.10.2019 privind aprobarea 

Proiectului „Dezvoltarea serviciilor sociale furnizate de Direcția Generală de Asistență Socială și 

Protecția Copilului Botoșani” şi a contribuţiei financiare a Consiliului Judeţean Botoşani necesară 

implementării acestui proiect, cu modificările ulterioare (Proiect nr. 104 din 28.05.2024). 

Proiectul își propune înființarea a 3 servicii sociale (un centru de zi și două locuințe protejate) 

prin care să se asigure îmbunătățirea calității vieții persoanelor adulte cu dizabilități instituționalizate, 

dezinstituționalizarea a 20 de persoane din centrele rezidențiale și prevenirea instituționalizării 

persoanelor adulte cu dizabilități, concomitent cu oferirea alternativelor de sprijin pentru viață 

independentă și integrarea în comunitate. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 19 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Județean Botoșani din data de 25 aprilie 2024. 

Dacă aveți obiecții cu privire la conținutul procesului-verbal? Nu avem. 

Supun la vot conținutul procesului-verbal.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Procesul-verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 20 de pe ordinea de zi: Interpelări. 

Dacă avem interpelări? 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Am eu, doamna președinte. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Vă rog. 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Nu am intervenit degeaba la proiectul cu Primăria Văculești, pentru că nu mi se pare corect, 

nu cred că fondul de rezervă a fost constituit pentru a achita datoriile uat-urilor. Cred că mai degrabă 

trebuie să fie la îndemâna președintelui acel fond de rezervă pentru a rezolva problemele punctuale ale 

oamenilor. Și o mare problemă acum este lipsa apei în foarte multe comunități. Cred că bine ar fi să 

utilizați acel fond de rezervă, pe care deja văd că ați votat să îl împărțiți, să-l dați la uat-uri, pentru a 

ajuta acele comunități care nu au apă. Că după ce le-ați mărit cu 40% prețul la apă, acum culmea, au 
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rămas și fără apă. Mulțumim lui Dumnezeu că a plouat, și poate au mai scăpat de greul acesta. Cred că 

acolo ar trebui să vă înclinați atenția, nu să plătiți datoriile uat-urilor. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule consilier județean! Dacă sunt alte intervenții? Vă rog, domnule consilier! 

 

Domnul Gheorghe Nazare: 

Doamna președinte, totuși nu înțeleg cum s-a ajuns la executare silită la nivelul unei primării? 

Noi am votat, dar eu sunt sigur că majoritatea colegilor mei nu știe ce a votat. Vă spun sigur că e așa. 

De ce s-a ajuns aici? 

 

Doamna Doina Federovici: 

Domnule consilier județean, toate detaliile vis-a-vis de această executare silită, le aveți în mapa 

de ședință. Au fost discutate în ședința de buget a comisiei de buget din cadrul Consiliului Județean. 

Dacă dumneavoastră preferați ca toți locuitorii din comuna Văculești să rămână cu administrația 

blocată, versus a oferi noi această sumă, conform legislației în vigoare... Deci, de fiecare dată am 

acordat acestor uat-uri acest sprijin. Cauza o găsiți în documentele pe care le aveți la mapă. 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Dar nu scrie acolo de ce nu a plătit la timp acel contract. Noi am văzut decizi, dar de ce nu a 

plătit banii pe acel contract? De ce s-a ajuns la această situație?  

 

Doamna Doina Federovici: 

Distinși consilieri județeni, noi am primit o solicitare. V-am supus-o votului și a fost aprobată. 

Mulțumindu-vă pentru ședință, vă urez o zi bună! 

 

 

Punctul 21 de pe ordinea de zi: Diverse.  

 

 

 

PREȘEDINTE, 

Doina Elena FEDEROVICI 

 

 

 

 

SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI, 

Marcel Stelică BEJENARIU 

 

 

 

 

                     Întocmit,  

                    Inspector, 

                         Marilena Miron 

 


